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Den 2. juli 2012  

 

 

Revurdering af lægemidlers tilskudsstatus 
 

Referat af Medicintilskudsnævnets møde nr. 376 tirsdag den 19. juni 2012 

 

 

Tid og Sted 

 

Mødet fandt sted i Sundhedsstyrelsen, Axel Heides Gade 1, 2300 København S. 

 

I mødet deltog: 

 

Nævnsmedlemmer: 
Karine Bech  

Ellen-Christine Beiter  

Palle Mark Christensen  

Mogens Laue Friis (formand)   

Thomas Gjørup  

John Larsen 

 

Der var afbud fra: 

Frank Ingemann Jensen (Danske Regioner)  

   
Sekretariat:  

Erik Carlsen  

Safiye Er  

Karen Kolenda  

Morten Krydsfeldt  

Pernille Fonnesbæk Madsen 

Ulla Kirkegaard Madsen 

Nikolai Laursen  

Michael Røder  

Mitra Salout  

Elisabeth Thomsen  

Iben Lund Thonesen  

Desuden deltog konstitueret enhedschef for Sundhedsstyrelsens enhed for Apoteker og Medicintilskud, Kim 

Helleberg Madsen. 

 

Referent: Elisabeth Thomsen 

 

Dagsorden 

1. Referat af Medicintilskudsnævnets møde nr. 374 den 22. maj 2012 
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2. Orientering om og status for revurderingsprocessen 

3. Habilitet 

4. Tilskudsstatus for antidiabetika (ATC-gruppe A10). Udkast til Medicintilskudsnævnets indstil-

ling  

5. Eventuelt 

Ad 1.  

Referatet blev godkendt uden bemærkninger. 

 

Ad 2. 
Sekretariatet orienterede om, at Sundhedsstyrelsen har besluttet at foretage en præcisering af proceduren 

for revurdering af lægemidlers tilskudsstatus.  

 

Medicintilskudsnævnet vil derfor fremover udarbejde et forslag til indstilling, som nævnet offentliggør 

og sender i høring hos parter og interessenter, inden nævnet udarbejder sin endelige indstilling til Sund-

hedsstyrelsen.  

 

Fremover vil Medicintilskudsnævnet således høre over sit forslag til indstilling, og eventuelle hørings-

svar skal stiles til Medicintilskudsnævnet. Når nævnet har drøftet høringssvarene, udarbejder nævnet sin 

endelige indstilling og sender denne til Sundhedsstyrelsen, som derpå træffer afgørelse. I tilfælde, hvor 

nævnet finder grundlag for at supplere eller ændre sit forslag til indstilling på baggrund af de indkomne 

høringssvar på en måde, som gør en fornyet høring påkrævet eller hensigtsmæssig, vil nævnet høre par-

ter og interessenter over sit ændrede forslag til indstilling, inden den endelige indstilling udarbejdes og 

sendes til Sundhedsstyrelsen. 

 

Sundhedsstyrelsen vil præcisere dette i sin vejledning om procedure for revurdering af lægemidlers til-

skudsstatus af den 8. juni 2005. 

 

Ad 3. 

 

Alle nævnsmedlemmer erklærede sig habile. 

 

Ad 4. 
  

Nævnet drøftede et revideret forslag til indstilling for tilskudsstatus for diabetesmidlerne. Til brug for 

sine drøftelser havde nævnet – ud over tidligere modtagne bidrag - desuden materiale, som Sundheds-

styrelsen havde modtaget efter forrige møde dvs. yderligere bidrag fra Novo Nordisk og Diabetesfor-

eningen samt materiale udarbejdet af Copenhagen Economics, 

(http://laegemiddelstyrelsen.dk/~/media/6A100BA8A4B04FDEAC58BAA66D13F2C2.ashx). Desuden 

forelå også DSI’s foreløbige vurdering af nogle sundhedsøkonomiske aspekter. 

 

Nævnet fandt det væsentligt, at den behandlende læge har flere tilskudsberettigede behandlingsmulighe-

der til sin rådighed for både type 1- og type 2-diabetes patienter, så behandlingen umiddelbart kan til-

passes den enkelte patient, og at eventuelle tilskudsklausuler afspejler dette. 

 

For at kunne udarbejde sit endelige forslag til indstilling ønskede nævnet at inddrage DSI’s endelige 

evaluering af den sundhedsøkonomiske analyse ”Omkostningseffektivitetsanalyse ved anvendelse af 

Levemir® (detemir) sammenlignet med humant langtidsvirkende insulin Insulatard® NPH”, som Novo 

Nordisk har fremsendt.  

http://laegemiddelstyrelsen.dk/~/media/6A100BA8A4B04FDEAC58BAA66D13F2C2.ashx
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Nævnet besluttede derfor at afvente en endelig vurdering fra DSI, før de vil færdiggøre deres forslag til 

indstilling. 

 

Ad 5. 

 

Der var intet under dette punkt. 

 

På nævnets vegne 

 

 

Mogens Laue Friis 

Formand 


